
Ludgeřovický
ZPRAVODAJ

Lidová  pranost ika:
V prosinci-li zima, sníh-li hojně lítá,

hojnost všady bývá žita.

Slovo StaroSty • ZaStUPItElStvo oBCE • kUltUra 
Základní Škola a matEřSká Škola • SPolky

ZaJímavoStI • InformaCE a oZnámEní • SPort • InZErCE

Prosinec 2018



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 12 / 2018

2

SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,

5. 11. 2018 proběhlo v sále Obecního domu ustavující zasedání zastupitelstva obce. 
Poprvé se zde sešli Vámi zvolení zastupitelé, aby zvolili nové vedení obce a členy vý-
borů. Je pro mne skutečně velkou ctí a motivací, že jsem opět získal důvěru a mohu tak 
načít 4. volební období v pozici starosty obce. Jsem velmi rád, že se místostarostkou 
opět stala Ing. Alena Janošová. Členy rady obce pak byli zvoleni paní Marcela Košá-
ková, Mgr. Jakub Kolenko a Ing. Petr Baránek. Předsedou finančního výboru zůstává 
Ing. Přemysl Havlík, předsedkyní kontrolního výboru pak byla zvolena PhDr. Mgr.
Daniela Grucmanová. Věřím, že společně se nám podaří dále pracovat na rozkvětu naší 
obce a těším se na další výzvy.

V průběhu měsíců říjen a listopad došlo opakovaně k poruchám na vodovodní 
a elektrické síti. Mnozí z Vás se obraceli na obec, co se děje a ať tento problém řešíme. 
Musím říci, že jsem osobně hodně nazlobený, když během dne třeba 4x vypadne elek-
třina a najednou jsme v podstatě bezbranní. Za tyto výpadky však skutečně nemůže 
obec, jak jsem se také v telefonu i osobně několikrát doslechl já nebo další zaměstnanci 
obce. Správa vodovodu patří společnosti SMVaK a elektrické vedení pak ČEZu. Obec 
je v těchto výpadcích opravdu nevinně. Na ČEZ distribuce, a.s. jsem napsal oficiální 
stížnost a v minulých dnech jsem obdržel odpověď, kterou jsem zveřejnil na webové 
stránce obce. Z ní se můžete dočíst, jak ČEZ přistupuje ke svým klientům. Neočeká-
vaný problém nastal také v dodávce vody, kde se plánovaná a nahlášená odstávka něko-
lika domů změnila vlivem neočekávané závady na jednom z hlavních ventilů v poruchu 
zasahující téměř třetinu Ludgeřovic. Tyto situace se, bohužel, stávají a věřím, že budou 
výjimečné. O plánovaných odstávkách občany a obec ČEZ, i SMVaK v předstihu in-
formují na stránkách obce, na sloupech elektrického vedení nebo lístky do poštovních 
schránek.

Sobota 10. 11. 2018 patřila v Ludgeřovicích běhu, konkrétně pak Krosové 10. Na 
listopad vyšlo skutečně nádherné počasí, pro běhání téměř dokonalé a tomu odpovídala 
také účast. Celkem 114 běžců zvládlo hlavní trať na 10 kilometrů a kratší trať si zaběh-
lo také několik dětí. Osobně říkám, že vítězem je každý, kdo se zúčastnil, přesto však 
zmíním alespoň několik jmen. Nejrychlejší byl Lukáš Turek z KILPI Racing Teamu, 
který časem 35:44,8 minut zaběhl nový traťový rekord. Nejrychlejší ženou pak byla 
Ivana Zbořilová z BK SAK Karviná s časem 44:55,6 minut. Obrovský potlesk si pak 
zaslouží Barbora Kamradková, která v 10 letech zvládla celou trať za 54:02,2 minuty, 
a vůbec nejmladším závodníkem na 10 kilometrů byl devítiletý Jan Zouhar s časem 
1:05:56!!! Velké poděkování pak patří všem nadšencům z Běžeckého klubu Ludgeřovi-
ce za perfektní organizaci celé akce! A to musím na závěr s respektem říci, že většina 
z nich si tu krosovou 10 zaběhla také …

V neděli 11. 11. 2018 pak Obec Ludgeřovice ve spolupráci s Klubem vojenské histo-
rie a současnosti Diverzanti pořádala vzpomínkovou akci k výročí 100 let od ukončení 
1. světové války, spojenou se Dnem válečných veteránů. Akce proběhla za f inanční 
podpory Moravskoslezského kraje, který přispěl na akci dotací ve výši 60.000,– Kč. 
Za nádherného podzimního počasí jsme mohli na Menšíkové louce shlédnout vel-
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ké množství historické i moderní bojové techniky, výzbroje i výstroje, ukázky zbra-
ní i uniforem s profesionálním výkladem znalce, děti i dospělí si užili na laserové 
a airsoftové střelnici. Doslova „bombou“ pak byla vystavená nejmodernější samohybná 
kanónová houfnice DANA. Nechyběl ani vzpomínkový akt s kladením věnců a kytic 
u Lavičky veteránů, při kterém jsme zavzpomínali na všechny válečné oběti a zejména 
pak na naše 4 vojáky, kteří před nedávnem padli na bojové misi v Afghánistánu. Aktu 
se účastnili i náměstek hejtmana Moravskoslezského kraje pan Lukáš Curylo, náš ko-
lega zastupitel, jáhen i válečný veterán v jedné osobě Zdeněk Uher a nechyběl ani náš 
pan farář Václav Koloničný s modlitbou za padlé i živé. Potěšilo nás velké množství 
návštěvníků, kteří odcházeli spokojeni a množství pochval za organizaci celé akce. 
Největší pochvala určitě patří Davidu Chobotovi a jeho kolegům z Klubu vojenské 
historie a současnosti Diverzanti, všem členům zúčastněných klubů vojenské historie 
i našim vojákům za jejich skvělý přístup a ochotu, či našim hasičům za zajištění občer-
stvení. Věřím, že se nám podaří podobnou akci uspořádat také příští rok, už nyní totiž 
víme, že o účast mají zájem i další kluby vojenské historie.

Prosinec je neodmyslitelně spojen s adventem a Vánoci. Také letos jsme dodrželi tradici 
stavění a rozsvícení Vánočního stromu, který byl darován. Letos jsou dárci stromu manželé 
Tománkovi z Hlučína Rovnin a musím říci, že se jedná o strom opravdu nádherný! Děkuji 
také Františkovi a Jakubovi Škrobánkovým, kteří zajistili celý převoz a vztyčení tohoto stro-
mu. Jsem velmi rád, že jsme se mohli zase po roce při jeho rozsvícení setkat a symbolicky 
tak společně zahájit dobu adventní v našich krásných Ludgeřovicích. Věřím, že se společně 
setkáme také v kostele sv. Mikuláše na Adventním koncertě v neděli 16. 12. 2018 v 15 hodin 
a na Vánočním koncertě ve středu 26. 12. 2018 v 15 hodin.

Závěrem mi dovolte Vám všem poděkovat za celoroční spolupráci, popřát pohodové 
prožití svátků vánočních v kruhu svých blízkých a úspěšný vstup do roku 2019.

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce Ludgeřovice
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SLOVO STAROSTY

Z ustavujícího zasedání obecního zastupitelstva po 
komunálních volbách 2018

Ustavující zasedání obecního zastupitelstva se uskutečnilo dne 5. listopadu 2018 v sále Obec-
ního domu. Přítomno bylo všech 19 zvolených zastupitelů, jejich jednání sledovalo asi 10 občanů. 
Zasedání začalo státní hymnou. Zastupitelé pak do rukou dosavadního starosty vykonali přede-
psaný slib a převzali dokument o zvolení členem zastupitelstva obce. Na pořadu zasedání byla 
volba orgánů obce, a to starosty, místostarosty, členů rady obce, finančního a kontrolního výboru. 
Volby řídila zastupiteli zvolená volební komise ve složení Mgr. Lubomír Bardaševský, MUDr. 
Martin Havlík a pan Pavel Paskuda. Volilo se veřejně zvednutím ruky. Starostou byl znovu zvo-
len Mgr. Daniel Havlík, místostarostkou Ing. Alena Janošová, zbývajícími třemi členy rady pak 
Ing. Petr Baránek, Mgr. Jakub Kolenko a paní Marcela Košáková. Následně byli zvoleni členové 
výborů, bylo schváleno, že uvolněným členem zastupitelstva bude pouze starosta obce, byly schvá-
leny odměny neuvolněným členům zastupitelstva, místostarostce obce, členům rady obce, členům 
výborů zastupitelstva, členům komisí rady obce, kteří jsou neuvolněnými členy zastupitelstva obce 
a členům zvláštních orgánů obce (komise k projednávání přestupků a komise havarijní a povod-
ňová). Bylo schváleno, že příští zasedání zastupitelstva bude 12. prosince 2018. Po krátké diskuzi 
se zastupitelé ještě společně fotografovali.

Starosta obce Mgr. Daniel Havlík byl zvolen v nepřetržité řadě po čtvrté, začal tak jako sta-
rosta 13. rok.

Nejdéle působícím zastupitelem je Ing. Petr Baránek, který se stal zastupitelem v nepřetržité 
řadě už po osmé, začal tak jako zastupitel již 29. rok.

ZASTUPITELSTVO OBCE

členové obecního zastupitelstva členové rady obce
AV.

Výtah z Usnesení z 1. (ustavujícího) zasedání  
Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále ZO), konaného dne 05. 11. 2018 v sále Obecního domu v Ludgeřovicích

ZO schválilo•	  program jednání dle pozvánky ze dne 26. 10. 2018.
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ZO schválilo•	  Volební řád ustavujícího zasedání zastupitelstva obce v předloženém znění.
ZO schválilo•	  v souladu s článkem 2 Volebního řádu alternativu tajného hlasování pro volbu 
starosty, místostarosty a dalších členů rady obce.
ZO schválilo•	  v souladu s článkem 2 Volebního řádu alternativu veřejného hlasování pro volbu 
starosty, místostarosty a dalších členů rady obce.
ZO zvolilo•	  členy volební komise: p. Pavla Paskudu, Mgr. Lubomíra Bardaševského a MUDr. 
Martina Havlíka.
ZO vzalo na vědomí•	 , že volební komise si ze svého středu zvolila jako předsedu Mgr. Lubo-
míra Bardaševského.
ZO rozhodlo•	 , v souladu s článkem 4, odst. 2 Volebního řádu, aby při hlasování o jednotlivých 
kandidátech na funkci starosty/starostky obce, byla zvolena alternativa abecedního pořadí 
kandidátů pro hlasování.
ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., o obcích 
starostou obce Mgr. Daniela Havlíka.
ZO rozhodlo•	  o volbě jednoho místostarosty obce.
ZO rozhodlo•	 , v souladu s článkem 5, odst. 2 a čl. 5 odst. 2 Volebního řádu, aby při hlasování 
o jednotlivých kandidátech na funkci místostarosty/místostarostky obce, byla zvolena alter-
nativa abecedního pořadí kandidátů pro hlasování.
ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
do funkce místostarostky obce Ing. Alenu Janošovou.
ZO rozhodlo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., o ob-
cích o volbě 5 členné rady obce.
ZO rozhodlo•	 , v souladu s článkem 6, odst. 2 Volebního řádu, aby při hlasování o jednotlivých 
kandidátech na funkci člena rady obce, byla zvolena alternativa abecedního pořadí kandidátů 
pro hlasování.
ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., o obcích 
členem rady obce Ing. Petra Baránka.
ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., o obcích 
členem rady obce Mgr. Jakuba Kolenka.
ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., o obcích 
členkou rady obce p. Marcelu Košákovou.
ZO rozhodlo•	 , že pro následující volební období bude z členů zastupitelstva pro výkon své 
funkce uvolněn starosta obce.
ZO rozhodlo•	  zřídit v souladu s ustanovením §§ 117 odst. 2 a 84 odst. 2 písm. m) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích 5 členný finanční výbor zastupitelstva obce pro volební období 2018 
– 2022.
ZO rozhodlo•	 , aby při hlasování o jednotlivých kandidátech na funkci předsedy finančního 
výboru a o jednotlivých členech finančního výboru byla zvolena alternativa abecedního pořa-
dí kandidátů pro hlasování.
ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) a § 117 odst. 4 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích do funkce předsedy finančního výboru člena zastupitelstva obce Ing. Přemysla 
Havlíka.
ZO uložilo•	  předsedovi finančního výboru předložit k projednání na příštím zasedání zastu-
pitelstva návrh jednacího řádu finančního výboru a návrh plánu práce na r. 2019.
ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
členy finančního výboru na období 2018 – 2022: p. Kamila Bunčka, p. Lydii Hořínovou, p. 
Martina Návrata a Mgr. Terezu Sládečkovou.
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ZO rozhodlo•	  zřídit v souladu s ustanovením §§ 117 odst. 2 a 84 odst. 2 písm. m) zákona č. 
128/2000 Sb. 5 členný kontrolní výbor zastupitelstva obce pro volební období 2018 – 2022.
ZO rozhodlo•	 , aby při hlasování o jednotlivých kandidátech na funkci předsedy kontrolního 
výboru a o jednotlivých členech výboru byla zvolena alternativa abecedního pořadí kandidátů 
pro hlasování.
ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) a § 117 odst. 4 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích do funkce předsedkyně kontrolního výboru člena zastupitelstva obce PhDr. 
Mgr. Danielu Grucmanovou.
ZO uložilo•	  předsedovi kontrolního výboru předložit k projednání na příštím zasedání zastu-
pitelstva návrh jednacího řádu kontrolního výboru a návrh plánu práce na r. 2019.
ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
členy kontrolního výboru na období 2018 – 2022: p. Josefa Balgara, p. Moniku Janošovou, 
DiS, p. Vladimíra Maryšku a Mgr. et Mgr. Zdeňka Uhra.
ZO rozhodlo•	 , s účinností od 5. 11. 2018, o měsíčních odměnách za výkon funkcí neuvol-
něnými členy zastupitelstva obce Ludgeřovice ve volebním období 2018 – 2022 dle návrhu, 
předloženého starostou obce.
ZO rozhodlo•	 , s účinností od 5. 11. 2018, o měsíčních odměnách členům výborů zastupitel-
stva a zvláštních orgánů obce, kteří nejsou členy zastupitelstva obce Ludgeřovice ve volebním 
období 2018 – 2022 dle návrhu, předloženého starostou obce.
ZO rozhodlo•	  o konání příštího zasedání zastupitelstva obce dne 12. 12. 2018 v 17.30 hod. ve 
Společenském sále Obecního domu v Ludgeřovicích.
ZO vzalo•	  na vědomí zprávu starosty obce o průběhu 1. (ustavujícího) zasedání zastupitelstva 
obce.

VB.

KULTURA

Kalendář akcí
 1. 12. 2018 Vánoční trhy (sál Obecního domu)
 1. 12. 2018 Adventní dílna pro ženy (Lesní školka na Vrablovci)
 1. 12. 2018 Rozsvícení vánočního stromu (Menšíkové louka)
 2. 12. 2018 Mikulášská nadílka pro děti (chovatelský areál Ludgeřovice)
 2. 12. 2018 Mikulášská nadílka (Hostinec na Vrablovci)
 7. 12. 2018 Dětská mikulášská zábava (školní jídelna ZŠ Ludgeřovice)
 7. 12. 2018 Mikulášská nadílka Klubu důchodců Ludgeřovice (sál Obecního domu)
 8. 12. 2018  Mikulášská nadílka Klubu turistů Ludgeřovice  

(areál hřiště TJ Ludgeřovice)
 9. 12. 2018 Advent v Olomouci (zájezd)
11. 12. 2018  Mikulášská nadílka Klubu důchodců Vrablovec  

(Společenský dům na Vrablovci)
12. 12. 2018  Zastupitelstvo obce (sál Obecního domu)
13. 12. 2018  Vánoční jarmark (Charitní domov sv. Mikuláše)
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14. 12. 2018  Vzpěračská exhibice (sál Obecního domu)
15. 12. 2018 Adventní dílna se dřevem pro muže (Lesní školka na Vrablovci)
16. 12. 2018 Adventní koncert (kostel sv. Mikuláše)
17. 12. 2018  Exkurze a beseda nejen pro zájemce o lesní školku  

(Lesní školka na Vrablovci)
26. 12. 2018 Vánoční koncert (kostel sv. Mikuláše)
26. 12. 2018 Štěpánská zábava (sál Obecního domu)
 4. – 6. 1. 2019 Tříkrálová sbírka Charity Hlučín (celá obec)
 4. 1. 2019  Výroční členská schůze Klubu turistů Ludgeřovice  

(vinárna Obecního domu)
 5. 1. 2019 Výroční členská schůze SDH Ludgeřovice (sál Obecního domu)
 6. 1. 2019 Novoroční koncert (kostel sv. Mikuláše)
 8. 1. 2019  Tři králové v Klubu důchodců Vrablovec (Společenský dům na Vrablovci)
11. 1. 2019  Výroční členská schůze SDH Vrablovec (Společenský dům na Vrablovci)
12. 1. 2019 Obecní ples (sál Obecního domu)
19. 1. 2019 Školní ples (sál Obecního domu)
20. 1. 2019 Maškarní ples pro děti MŠ Ledňáčci (sál Obecního domu)
22. 1. 2019  Výroční členská schůze Klubu důchodců Vrablovec  

(Společenský dům na Vrablovci)
23. 1. 2019 Výroční schůze Klubu důchodců Ludgeřovice (sál Obecního domu)
26. 1. 2019 Farní ples (sál Obecního domu)
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CODE WEEK 2018
Škola získala certifikát. Aktivně se zapojila do celosvětové akce.

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA

Soutěž v německém jazyce
Sdružení slezsko-německých přátel Hlučínska v Hlu-

číně, z. s. ve spolupráci se Střední školou podnikatelskou 
Klimkovice, s. r. o. pořádalo 25. října soutěž „Komm, 
Bücherwurm!“

Pavel Borek z 9. A se v kategorii 8. – 9. tříd umístil na 
3. místě. Blahopřejeme.

Ing. Marie Plačková, ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Záložka do knihy spojuje školy
Pohádky, bajky, pověsti a příběhy neznají hranice

Do projektu, Záložka do knihy spojuje školy, jsme se zapojili již potřetí. Velmi se nám 
líbí myšlenka podpory četby knih a práce s nimi. Spoustu dětí také nadchlo i vědomí, že 
někde na Slovensku jsou kamarádi, kteří dostanou právě tu jejich záložku.



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 12 / 2018

14

Do tvorby záložek se zapojili všichni žáci prvního stupně naší školy a zabrali se do práce 
tak, že si ve většině případů vyrobili jednu i pro sebe.

Po obdržení balíčku se záložkami od naší partnerské školy jsme si společně ve vestibulu 
školy se všemi zúčastněnými dětmi zazpívali písničky, pověděli si o škole, z níž pošta přišla, 
a každý žák si vybral jednu z krásných záložek.

Vyhodnocení sběru papíru
podzim 2018

Výsledková tabulka ve sběru papíru tříd – nižší stupeň
Umístění Třída Hmotnost kg na žáka Nejlepší sběrač třídy
1. místo 2.A 67 kg Vrbová Ester 1 167 kg
2. místo 5.A 66 kg Slivková Karolína 327 kg
3. místo 1.C 52 kg Pešek Kryštof 232 kg
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Výsledková tabulka ve sběru papíru jednotlivců – nižší stupeň

1.  Vrbová Ester 2.A 1 167 kg

2.  Slivková Karolína 5.A   327 kg

3.  Slivková Amálie 3.B   289 kg

Výsledková tabulka ve sběru papíru tříd – vyšší stupeň

Umístění Třída Hmotnost kg na žáka Nejlepší sběrač třídy

1. místo 7.A 69 kg Tománková Nikola 297 kg

2. místo 8.A 53 kg Vrba Matěj 852 kg

3. místo 6.B 35 kg Frydryšková Kateřina 842 kg

Výsledková tabulka ve sběru papíru jednotlivců – vyšší stupeň

1.  Vrba Matěj 8.A 852 kg

2.  Frydryšková Kateřina 6.B 842 kg

3.  Jureček Max 7.C 386 kg

Celkem: 15 872 kg J
Děkujeme žákům i rodičům za aktivní zapojení do sběru 
papíru a výherním třídám gratulujeme.

Ukončení sezonního provozu ludgeřovické moštárny
27. října ukončila moštárna spolku zahrádkářů letošní sezonní provoz. Letošní se-

zona byla rekordní, moštárna zpracovala 11,5 tun jablek, vylisovala z nich 5 tisíc litrů 
moštu. Bylo to desetkrát více než loni a pravděpodobně nejvíce za celou padesátiletou 
historii této moštárny. Dá se s velkou pravděpodobností předpokládat, že příští sezona 
bude mnohem slabší, ovocné stromy se letošní mimořádně bohatou úrodou v kombina-
ci se suchem vyčerpaly a budou potřebovat nejméně rok, aby se s tím vyrovnaly.

SPOLKY
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AV.

Myslivci uctili svého patrona sv. Huberta
Tato slavnost se v naší obci koná každým rokem v neděli na přelomu října a listopadu (Hu-

berta je v kalendáři 3. 11.). Slaví se mší svatou v kostele, letos 28. října. Oltář byl vyzdoben 
po myslivecku, myslivci v zelených uniformách, přišli i starosta a místostarostka Ludgeřovic 
Mgr. Daniel Havlík a Ing. Alena Janošová a starosta Markvartovic Ing. Pavel Myslivec. 
Slavnost organizovalo Myslivecké sdružení Ostříž, přišli i myslivci z dalších okolních sdru-
žení. Pan farář Mgr. Václav Koloničný v úvodním proslovu mimo jiné připomněl, že tento 
den slavíme i výročí 100 let vzniku Československé republiky. Mši vedle varhan doprovázel 
i zpěv kostelního sboru a trubači na lesní rohy z brněnské vysoké lesnické školy.

Po mši svaté se myslivci a jejich hosté odebrali ke svátečnímu mysliveckému obědu 
do chaty Ostříž na Vrablovci. Byla to jako vždy pěkná a důstojná slavnost.

V Ludgeřovicích mají dlouhou tradici ještě dvě další slavnosti k uctění svatých patronů 
mší svatou. A to patrona hasičů sv. Floriana o první květnové neděli a patronky havířů 
sv. Barbory v neděli počátkem prosince. Největší je ta hasičská, kromě ludgeřovických se jí 
pravidelně účastní i hasiči z okolních obcí a také z družebních sborů v Polsku a na Sloven-
sku. Bývá to kolem 50 hasičů a hasiček v uniformách, prapory jednotlivých sborů, nechybí 
dechovka, bývá to velká sláva.
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Havířská slavnost bývala také velkolepá. Havířů v uniformách také bývalo až 50, hrála 
hornická kapela, nechyběly prapory. Uhlí se na Ostravsku už řadu let netěží, aktivní havíři 
už v obci nejsou. Zbývají jen penzisti, ti postupně odcházejí do havířského nebe. Jak říkával 
letos zesnulý bývalý havíř a kostelník pan František Moravec, který slavnost pravidelně po-
máhal připravit a měl doma fundus havířských uniforem: „Mám jich plnou skříň, ale havíři 
do nich už nejsou“. Věřím, že přesto bude patronka havířů v naší obci uctívaná i v dalších 
letech. Havíři, jejich těžká a nebezpečná práce patří do historie naší obce.

AV.

Přednáška paní Anny Malchárkové
28. října jsme z Českého červeného 

kříže na Vrablovci mezi nás pozvali 
další zajímavou osobnost, a tou byla 
paní Anna Malchárková, česká bás-
nířka, prozaička, sběratelka folkloru. 
Paní Malchárková nás seznámila se 
svými knihami a příběhy, o kterých 
psala. Jako hlavní téma převažovalo 
období 2. světové války, přednáška 
se tak nesla v besedním duchu a bylo 
to velmi příjemné a hodnotné odpo-
ledne. Protože lidí, kteří nám budou 
moci bez cenzury vyprávět o pamě-
tech z této doby, bohužel ubývá, jsme 
moc vděčni těm, kteří je dokáží zkontaktovat, povídat si s nimi a poté se o to podělit s ge-
nerací těch, kteří to nezažili.

Děkujeme paní Malchárkové, že přijala naše pozvání a taktéž děkujeme všem 11 zúčast-
něným. Když vidíme takovouto kladnou odezvu na námi pořádané akce, rádi budeme pokra-
čovat, i když účast na přednášce nebyla velká, a příště zase uspořádáme příjemné odpoledne, 
jakým bylo toto.

Zuzana Konečná, ČČK Vrablovec

Výjezd jednotky: Transport pacienta
Již několik let vypomáhají naši hasiči také záchranné službě.

Transport pacienta je dokonce jedním z našich nejčastějších výjezdů. Hasiče na místo 
vždy povolává operační středisko. Na to hasičské se obrátí prostřednictvím svého dispečinku 
zase posádka sanitky. V minulosti byl systém nastaven různě, nyní již zhruba dva roky jez-
díme k těmto výjezdům sami. Pro tuto událost nasazujeme většinou naše druhé, technické 
vozidlo. Je to dodávka, menší, velikostně odpovídající sanitce a vleze se jistě lépe do malých 
uliček naší obce, nežli cisterna.

Důvodem výjezdu bývá dopomoc záchranné službě. U pacienta může existovat nadváha, 
obezita. Dále jsou problematické transporty např. z patra rodinného domu, na větší vzdále-
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nosti, nebo v úzkém schodišti. 
Třetím důvodem někdy bývá 
přítomnost ženy v dvoučlenné 
posádce sanity, která pacien-
ty na delší vzdálenost z domu 
prostě neunese. Zásah vždy 
trvá velmi krátce. Do půl ho-
diny jsme většinou zpět ve 
svých domovech. Případy jsou 
různé, od úrazových případů 
až po závažné stavy jako CMP, 
či infarkt. Většinou jde o delší 

snesení z patra domu, ale zasahovali jsme např. při transportu bezdomovce z lesa, či při 
vytažení spadlé osoby do ludgeřovického potoka. Zasahujeme téměř výhradně ze svých do-
movů, tak jako jiný standardní zásah. V době našeho svolání a dojezdu totiž většinou lékař 
stabilizuje pacienta, podává medikaci, či ho jinak ošetřuje.

K výpomoci si nás žádá z přesně daných důvodů operační středisko. Transport tedy ne-
provádíme pro převozové sanitky, neakutní případy, či jako zpoplatněnou službu. Když jsem 
byl malý, řešili takovýto transport okolní sousedé pacienta. Dnes je doba jiná, transport 
v podstatě provádí zase vaši sousedé, jen se na to jedou nejdřív převléci do obleku dobrovol-
ného hasiče. Ve dne i v noci.

David Lange, hasiči Ludgeřovice

Připomenutí konce 1. světové války a Dne válečných 
veteránů v Ludgeřovicích

Již podruhé proběhly v naší obci 11. listopadu oslavy Dne válečných veteránů. V klo-
pách všech přítomných byl vidět vlčí mák, symbol Dne válečných veteránů. U Lavič-
ky válečných veteránů pod zdravotním střediskem proběhl pietní akt, kde vystoupili 
s projevy: zástupce našeho spolku KVHS Diverzanti, zástupce obce i Moravskoslez-
ského kraje a armády České republiky. Toto místo je připomínkou těch, kteří za naši 
svobodu a vlast položili oběť nejvyšší. Bohužel v tomto roce přibyli další čtyři a to 
rotný Martin Marcin, desátník Kamil Beneš, desátník Patrik Štěpánek a rotný Tomáš 
Procházka. Čest jejich památce.

V letošním roce byla tato událost spjata i s oslavou 100 let od konce 1. světové války a za-
ložení republiky, která proběhla na Menšíkové louce. Byla zde k vidění prvoválečná tech-
nika reprezentovaná vozidlem Austin. Slavný tank T-34, který se účastnil bojů o Ostravu 
v druhé světové válce. Lehký německý teréňák na podvozku VW Brouk Kübelwagen KdF 
82 i jeho protiklad americký Jeep Willys v československých barvách. Vozidla ČSLA jako 
UAZ, Praga V3S, Tatra 813 Kolos. Současnou realitu válčení zde zastoupila samohybná 
houfnice Dana M2. Jako jedni z mála jsme měli tu možnost si ji prohlédnout zblízka. Tímto 
bych chtěl poděkovat společnosti Excalibur Army za její zapůjčení, jelikož se jedná o jediný 
prototyp na světě. Dvě střelnice, laserovou i airsoftovou, si užili nejen děti, ale také mnozí 
dospělí. Někteří zde zavzpomínali na svá vojenská léta.
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Prezentovaly se zde kluby vojenské historie i současnosti z celého okolí a tímto bych jim 
chtěl poděkovat za navození patřičné atmosféry celé akce. Byli zde k vidění vojáci první 
a druhé světové války zastoupené oběma stranami, ČSLA a i dnešní armáda s jejich zbra-
němi a vybavením. Dále bych chtěl poděkovat vedení Obce Ludgeřovice a Moravskoslez-
skému kraji, bez jejichž podpory by se tato akce neuskutečnila v takovém rozsahu, jako se to 
podařilo v tomto roce. Ti, co nedorazili, mají čeho litovat 😊.

Doufám, že v roce příštím navážeme na tuto tradici a připravíme pro vás zase zajímavou 
akci ke Dni válečných veteránů.

David Chobot,
předseda Klubu vojenské historie a současnosti Diverzanti
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AV.

Starosta v Klubu důchodců Ludgeřovice
Na setkání členů klubu v Obecním 

domě starosta 14. listopadu poděko-
val za podporu v komunálních vol-
bách a zevrubně popsal připravované 
a probíhající akce volebního programu 
k zvelebení obce. Odpověděl také na 
dotazy členů klubu týkající se např. 
parkování a bezpečnosti v obci. Bylo to 
užitečné setkání.

AV.

Cesta do zaslíbené země
V pátek 16. listopadu se sešlo celé středisko na hlavním nádraží v Os-

travě, odkud jsme vlakem pokračovali do Domašova nad Bystřicí, kde se 
uskutečnila naše třídenní výprava. Bydleli jsme v krásné skautské základně. 
Když jsme dorazili k našemu ubytování, rozdělili jsme se do pokojů a šli 
si vybalit. Po vybalení jsme se sešli v jídelně, kde jsme povečeřeli. Poté 

Ludgeřovický krmáš v Klubu důchodců Vrablovec
V letošním roce se 13. listopadu sešli vrablovečtí důchodci ve Společenském domě, aby 

společně oslavili ludgeřovický krmáš. Pozdravit je přišli starostové Hlučína a Ludgeřovic 
Mgr. Pavel Paschek a Mgr. Daniel Havlík, místostarostka Hlučína Mgr. Petra Řezáčo-
vá, p. Blanka Kotrlová, zastupitelka města Hlučín, Bc. Sabina Lorencová z  komunitního 
plánování města Hlučín. Vrablovečtí s těmito hosty krátce diskutovali o věcech, které je 
zajímají, např. o připravovaných kulturních a společenských akcích. Pak už zavládla veselá 
krmášová nálada, jedlo se, pilo, povídalo, zpívalo…



12 / 2018 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

21

proběhlo menší seznámení a rozdělení do čtyř týmů. Následovalo divadlo, které jsme hráli. 
Připomněli jsme si Mojžíšův příběh. Vlčata, světlušky a benjamínci šli spát a skauti a skaut-
ky šli v průvodu pohřbít Mojžíše. Po návratu se podívali na film Exodus.

Ráno jsme měli všichni rozcvičku, po které následovala snídaně, pak jsme se vydali do 
země zaslíbené. Po cestě měly jednotlivé týmy za úkol rozmístit naše lístečky a posbírat co 
nejvíc lístečků jiného týmu. Každý si po cestě našel svou hůl. Následoval oběd a odpočin-
kový odpolední klid. Po odpočinku jsme se všichni sešli venku, kde jsme absolvovali bojový 
výcvik. Když jsme docvičili, začali jsme se připravovat na mši svatou, kterou sloužil otec 
Václav. Po mši svaté jsme měli chvíli volno a pak jsme se sešli na večeři. Když všichni dojedli, 
začali jsme cvičit večerníčky, které se všem líbily. Pak jsme se pomodlili a šli spát.

V neděli ráno jsme šli na rozcvičku. Když jsme se posilnili snídaní, vydali jsme se dobýt 
zemi zaslíbenou. Našim úkolem bylo ukrást poklad, což se nám povedlo, takže jsme dobyli 
zemi zaslíbenou. Poté jsme se vydali do lomu splnit další úkol. Postavit věž a následně ji 
kamenem shodit (ukamenovat). Pak jsme se vrátili na oběd. Když jsme dojedli, pustili jsme 
se do velkého úklidu, který jsme zvládli a pak se vydali na nádraží, odkud jsme jeli vlakem 
do Hlučína, kde jsme se rozloučili a vydali se do svých domovů.

br. Švadlen, text
br. Bobek, foto

Výstava kanárů a exotického ptactva
XXVII. klubová výstava kanárů a exotického ptactva a mistrovství Klubu chovatelů 

barevných a postavových kanárů K2 Ostrava se konala ve dnech 17. a 18. listopadu 
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v ludgeřovickém areálu spolku chovatelů. Vystaveno bylo přes 400 ptáků. Výstavu řídil 
12členný výbor, jehož předsedou byl ludgeřovický chovatel Arnošt Vraník. Celkem 
vystavovalo 29 chovatelů, z toho 3 z naší obce. 5 vystavovatelů bylo z Polska, 2 ze 
Slovenska, ostatní z Moravskoslezského kraje. Ptáky hodnotila 3 členná mezinárodní 
komise.

Každým rokem v listopadu je to v Ludgeřovicích zajímavá velká výstava, vždy per-
fektně připravená a provedená. Nechybí podrobný katalog, výstavní sál je vždy vyzdo-
ben velkým počtem výkresů žáků základní školy na téma ptáci. Připravit takovou vý-
stavu vyžaduje hodně práce řady členů spolku chovatelů, zejména pak předsedy spolku 
Arnošta Vraníka a hospodáře areálu chovatelů Jindřicha Svobody. Všichni si zaslouží 
velké uznání.

AV.

Advent v lesní školce na Vrablovci
Ve Vrabčím hnízdě děti prožily Dušičky, svátek sv. Martina a přijde za nimi i Mikuláš.

V lesní školce mají děti jedinečnou příležitost prožít koloběh roku uprostřed 
přírody. Děti tu i na podzim a v zimě celé dopoledne tráví v lese. Kdo z dospělých 
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školku navštíví, muže jen žasnout, jak jsou tu děti samostatné a možná ho překva-
pí, že děti přesně ví, co po čem následuje. Přestože je každý den jiný, denní rituály 
spojené s ranním kruhem, odchodem do lesa, nebo pravidla spojená s obědem jsou 
už všem dobře známé. V lesní školce tak plyne čas rytmicky, ale přesto v takovém 
tempu, jaké vyhovuje samotným dětem.

Rytmus roku je v lesní školce spojen s řadou slavností a tradic, které pomáhaly 
už našim předkům orientovat se v čase a v návaznosti na měnící se přírodu dávají 
smysl i moderním lidem. V lesní školce děti na podzim prožily Dušičkovou slav-
nost, kdy děkovaly lesu za hojnost a učily se ztišení a zpomalení, které doprovází 
zimní období roku. Na slavnost rodiče přinesli doma upečené dobroty a společně 
s dětmi vzpomínali na své předky, zpívali a prošli si v tichosti světýlkovou stezku.

Zanedlouho poté přijel do školky sv. Martin. Děti prožívaly příběh o odvaze 
a pomoci slabšímu, vyráběly si bílé koně a se zájmem poslouchaly hrdinské příbě-
hy. Ve školce se také uskutečnila hudební dílna, na které si děti vyzkoušely orffovy 
nástroje, napodobovaly zvuky podzimního počasí a hrály si na broučky, kteří se 
ukládají ke spánku. Na konci listopadu se pak děti vydaly na exkurzi do hasičské 
zbrojnice.

Advent ve školce začíná netradiční oslavou sv. Mikuláše, kdy se hraje stínové 
divadlo o životě dobrotivého muže Mikuláše a děti nakonec obdarují jeho. Samo-
zřejmě, že i jim Mikuláš něco přinese, v lesní školce ale děti nikdo čertem nestraší, 
důraz je kladen na zážitek toho, že dobro je mocnější.

V adventu se v lesní školce konají i akce pro veřejnost:
V sobotu 1. prosince proběhne dílna jen pro ženy, tvoření lesního adventního 

věnce.
V sobotu 15. prosince v 10 hodin jsou zváni tatínci a dědečkové s dětmi na ad-

ventní dílnu se dřevem. Vyrábět se budou betlémské postavy, ale fantazii se meze 
nekladou.

V pondělí 17. prosince budou vítáni všichni ti, kteří mají zájem zjistit, jak lesní 
školka funguje. Od 16 hodin tu proběhne beseda nejen pro zájemce o docházku.

Mgr. Tereza Sládečková,
koordinátorka lesní školky Vrabčí hnízdo
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Letošní vánoční strom darovali man-
želé Tománkovi z Hlučína z Rovnin. 
Skácení, převoz a usazení stromu zajis-
tila f irma Stavby Škrobánek. Co před-
cházelo tomu, než byl strom dopraven 
a umístěn na Menšíkové louku?

VB., foto František Škrobánek, ml.

Z obecní kroniky
V srpnovém čísle Ludgeřovického zpravodaje 2018 bylo v Zajímavostech v příspěvku 

z kroniky obce Ludgeřovice kronikářem Ing. Adolfem Vjačkou uvedeno:

„Již padesátý měsíc přispívám do Ludgeřovického zpravodaje komentovaným doslovným 
výpisem kroniky obce a to vždy za jeden rok počínaje rokem 1945. Tentokrát měl být na řadě 
rok 1995. Zápis do obecní kroniky za tento rok jsem však nenašel.“

ZAJÍMAVOSTI

Obecní vánoční strom
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Nyní jsem zápis do obecní kroniky za rok 1995 nalezl. Zde je šikmým písmem 
doslovný přepis zajímavých částí, jak je zapsal tehdejší kronikář Osvald Mušálek. Pra-
coval obdobným způsobem jako jeho předchůdkyně Soňa Smetanová, tj. spoléhal se 
většinou jen na zápisy z jednání zastupitelstva a rady obce, z nichž do kroniky opsal 
některé části. Dále pak na zprávy o činnosti spolků a to těch, které mu na vyžádání 
zprávy dodali, ty pak do kroniky opsal. Také do kroniky opsal některé články z Ludge-
řovického zpravodaje, který tehdy vycházel jednou za dva měsíce:

Úvod, přehled o obecních kronikách od roku 1945
Sedmý díl (svazek) obecní kroniky zahájíme konstatováním, že dosavadní kronikářka 

paní Soňa Smetanová se rozhodla ze zdravotních důvodů nepokračovat v kronikářské čin-
nosti. Na 27. zasedání Obecní rady Ludgeřovice ze dne 11. 1. 1996 byl do funkce obecního 
kronikáře jmenován Osvald Mušálek, důchodce, nar. 29. 7. 1930 v Ludgeřovicích. Až do 
roku 1990 pracoval v Báňských strojírnách, ve funkčním období 1990 – 1994 vykonával 
funkci starosty obce Ludgeřovice.

Ve stručném přehledu o zápisech v obecní kronice jsem zjistil, že kronika byla založena až 
v roce 1945. Se zápisy v ní bylo započato v r. 1950. Pan Bohumír Čumpelík ve funkci kroni-
káře obce zpracoval retrospektivní zápis za chybějící období po ukončení 2. světové války do 
zahájení pravidelných zápisů. Funkci kronikáře ukončil v roce 1956. Jeho vystřídal Bedřich 
Pytlík (později Kalaš), ten provedl poslední zápis za rok 1964, z naší obce se odstěhoval. 
V r. 1965 byl MNV ustanoven kronikářem obce Jaromír Rusek, který zajistil zápisy do obecní 
kroniky za roky 1965, 1966, 1967 a 1968.

Těchto souhrnných 23 let je zachyceno v 1. dílu obecní kroniky, který čítá celkem 210 listů. 
Tento díl kroniky je uložen v Opavě ve Státním okresním archivu. Dalších 5 dílů je uloženo 
na OÚ Ludgeřovice.

2. díl kroniky zachycuje období let 1969 – 1979, na 204 stranách popisuje v pořadí další 
kronikář Josef Baránek dění v obci.

3. díl kroniky nám přibližuje roky 1980 – 1984.
4. díl kroniky roky 1985 – 1987. Za léta 1978 – 1987 jsou zápisy psány strojem.
Soňa Smetanová se ujala v následujícím roce funkce kronikáře, v 5. dílu popisuje události 

obce v letech 1988 – 1989 a 1990.
Rovněž 6. díl je psán její rukou a vzpomíná na roky 1991 – 1994 včetně. Oba tyto díly 

jsou v porovnání s předcházejícími díly rozměrově větší (360 x 280). Od 3. dílu jsou zá-
pisy vedené pouze na jedné straně listu. Rozměry těchto listů včetně druhého jsou 290 x 
240 mm.

Obecní zastupitelstvo
–  prodej nemovitosti čp. 187 – Drogerie manželům Markétě a Pavlu Lukšovým a manže-

lům Marii a Richardu Janošovým, za cenu 1 900 000 Kč.
–  darování garáže v areálu kostela Charitě Hlučín.
–  prodej pozemků parcelní číslo 3086 a 3087 – ostatní plocha neplodná – o výměře 9 442 m2 

a 4 602 m2 za cenu 22 Kč/m2 (bývalá pískovna na ul. Lípové) k výstavbě obytného domu 
fy Hydroplast s. r. o., Dlouhá 5, Ludgeřovice s tím, že při podpisu kupní smlouvy bude 
zaplaceno 50 % kupní ceny, zbylá část bude vyplacena do 14 dnů ode dne vkladu do kata-
stru nemovitostí.
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Čteme v Ludgeřovickém zpravodaji

Únor:
MUDr. Miroslava Michalská oznamuje občanům Ludgeřovic a okolních obcí, že zahájila dne 

1. 11. 1994 svou privátní praxi v oboru praktického lékaře pro dospělé a dorost. Ordinace se nachá-
zí v přízemních prostorách jejího rodinného domku na adrese: Ludgeřovice, Hlučínská 27 (naproti 
restaurace U Volných).

Duben:
Od března 1995 do konce roku 1996 máme v programu provedení úplné plošné plynofikace naší 

obce. Termíny provádění jednotlivých úseků jsou následující:
1) Osada Vrablovec od 3/95 do 6/95.
2) 1. etapa, 3. stavba, část 1. Termín: od 4/95 do 9/95.
3) 1. etapa, 3. stavba, část 2. Termín: předpoklad 9/95 až 5/96.
4) 1. etapa, 4. stavba, část 1. a 2.

Červen:
V neděli 14. 5. v odpoledních hodinách byla jídelna ZŠ v Ludgeřovicích provoněná vůní květin. 

Svou hudební gratulaci u příležitosti Svátku matek si připravili žáci soukromé hudební školy Hu-
moresky. Drobné skladbičky, lidové i populární písně, interpretované střídavě na zobcovou flétnu, 
klavír, keyboard, rozzářily oči přítomných maminek a babiček. Mnohé si nejednou přiložily k oku 
tajně kapesníček. Na závěr se k blahopřání také připojila učitelka školy Jana Niederlová s manže-
lem. V jejich podání se nad hlavami asi stovky posluchačů nesly jídelnou lahodné tóny Ave Maria 
Gounada, Bacha.

Srpen:
Mnozí z nás nevědí, že v naší obci funguje již téměř 3 roky farní knihovna. Byla zřízena pro 

všechny, kdo mají zájem četbou kvalitní literatury rozšířit své obzory. Vzhledem k této skutečnosti, 
dovolujeme si srdečně pozvat všechny spoluobčany, kteří by měli zájem o její návštěvu. Knihovna je 
umístěna v našem farním římsko – katolickém kostele v oratoři (vedle sakristie po schodech nahoru). 
Vchod do knihovny je označen. Je otevřena každou středu od 16:00 – 17:30 hodin a každou neděli 
od 9.00 do 9:45 hodin.

Říjen:
Základní škola se představuje:
V tomto školním roce je na naší škole 379 žáků, z toho na národní škole 183 žáků, kteří jsou 

rozděleni do 17 tříd. Od letošního roku se začal vyučovat povinně cizí jazyk již od 4. ročníku po 
třech hodinách týdně. Rovněž mohou žáci navštěvovat tyto kroužky: sborový zpěv, basketbal, vy-
bíjenou, karate. Kroužky zaměřené na pohybovou výchovu zahájí svou činnost v průběhu měsíce 
října. Helena Pipreková, ředitelka ZŠ.

Prosinec:
Svěcení praporu:
V neděli 3. 12. 1995 byl v ludgeřovickém kostele posvěcen prapor obce. Strohý symbol – 

hlavice svatomikulášské berly v červeném poli. Proč takto a proč vůbec? Symbol samotný 
je odvozen ze znaku světce, jemuž je zasvěcen ludgeřovický kostel. A proč vůbec? Protože 
internacionalismus a jiné půl světové – ismy nikam nevedou. Naopak se ukazuje, že výchova 
k sounáležitosti a spoluodpovědnosti za prostředí nejbližší – vlastní obec, ve které žijeme, ve 
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které budou žít naše děti a naši vnuci, vyvolává u lidí větší, konkrétní pocit jistoty. Jistoty 
uspořádaného společenského řádu.

V jídelně ZŠ byl na počest posvěcení praporu slavnostní oběd za přítomnosti pozvaných 
hostů. Slavnostní přípitek pronesl duchovní pan Antonín Dominik. Kulturní program měl 2 
části. V prvním prokomponovaném pásmu se představili žáci ZŠ, ve druhém pak posluchači 
ostravské konzervatoře.

Závěr
Před padesáti léty skončila 2. světová válka. Ano, je už to neuvěřitelných padesát let od konce 

nejstrašnějšího ničení a zabíjení v dějinách lidstva. Počátkem května 1945 kapitulovalo hitlerov-
ské Německo, o čtvrt roku později pak Japonsko. V naší obci skončily boje 29. 4. 1945. To vyvr-
cholila známá Ostravská operace. Německá vojska ustoupila před útočící Rudou armádou směrem 
k Ostravě. Boje v Ludgeřovicích trvaly jen několik dní, odpor ustupujících Němců už byl poměrně 
slabý, takže to pro obec nedopadlo nejhůře. I tak zde bylo několik desítek zničených nebo silně po-
škozených domů. Byli i mrtví mezi civilním obyvatelstvem. Přechod fronty však byl jen jednou 
krátkou epizodou této hrozné války, epizodou, která nebyla z nejhorších. Každý věděl, že válka 
končí. Horší byly ty nekonečné dlouhé roky 1939 – 1945. Během nich přišlo skoro do každé rodiny 
neštěstí. Většina mužů odešla na frontu, jen málokdo dobrovolně. A tak se v rodinách báli o jejich 
osud, oplakávali padlé, smutně se dívali na zmrzačené, zoufali nad zprávami, že jejich muž či 
syn je nezvěstný. V řadě rodin bylo padlých více. Listonoši se stali posly těch nejhorších zpráv. Děti 
se rodily už jako sirotci. Krutost války křivila charaktery. Několik fanatiků a udavačů rozsévalo 
strach, jako by ho už nebylo dost. Strach přežíval kvůli jiným fanatikům, udavačům a sadistům 
i první měsíce po válce.

Vzpomeňme s pokorou na všechny, kteří v této hrozné době přišli o život, o zdraví, o své nejbliž-
ší, o střechu nad hlavou, o lidskou důstojnost. Kéž nás už nikdy nepotká.

Zapsal kronikář Osvald Mušálek

Rok 1995
Byl to ve světě hodně neklidný rok. Na mnoha místech se válčilo (Čečensko, Gruzie, 

Kolumbie, Srí Lanka, Tadžikistán), válka byla dokonce i v Evropě na Balkáně a to v bývalé 
Jugoslávii, kde zasahovalo dokonce i NATO. V našem státě se naštěstí neválčilo.
 1. ledna  Rakousko, Švédsko a Finsko se staly členy EU.
17. ledna  Velké zemětřesení 7,2 stupně v Japonsku v Kóbe – 6 434 mrtvých.
21. května   Papež Jan Pavel II. v Olomouci svatořečil Jana Sarkandra a Zdislavu 

z Lemberka.
26. května  Hořelo v hotelu Olympic v Praze – 8 mrtvých.
27. května  Zemětřesení 7,1 stupně v oblasti Sachalin. Úplně bylo zničeno město 

Neftegorsk, z 3 176 obyvatel 2 040 mrtvých, 720 zraněných.
24. června  Železniční neštěstí na Chrudimsku – 19 mrtvých.
11. července  Vojska Republiky Srbské povraždila 8 373 Bosňáků.
 5. srpna  Rolling Stones koncertovali v Praze na Strahově – 130 tisíc posluchačů.
24. srpna  Microsoft uvedl na trh Windows 95.
30. srpna – 20. září  NATO v akci Rozhodná síla bombardovalo pozice vojsk Republiky 

Srbské na území Bosny a Hercegoviny.
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Jubilanti – listopad 2018
Anežka Sobolová 90 let

Jan Hošek 92 let

Oběma jubilantům srdečně blahopřejeme!

INFORMACE A OZNÁMENÍ

31. srpna  Do Rakouska byl unesen syn slovenského prezidenta Michala Kováče.
 4. listopadu  V Tel Avivu při atentátu zahynul izraelský premiér Jicchak Rabin.

V Česku byly zavedeny dálniční známky.
Byl zatčen organizátor orlických vražd Karel Kopáč.

AV.

Tradiční vítání občánků
V obřadní síni obecního úřadu bylo mezi občany obce 10. listopadu přivítáno 34 letos 

narozených dětí, z toho 18 chlapců a 16 děvčat. Rodiče jim dali tato jména:
chlapcům: Daniel, David 2x, Marek, Matěj, Jakub 2x, Jan 3x, Karel, Matyáš, Mikuláš, 

Ondřej, Samuel, Sebastián, Tobias a Vojtěch, děvčatům: Anežka, Anna, Denisa, Elen, Ella, 
Ema, Emma, Miriam, Julia, Kristýna, Markéta, Rozálie 2x, Simona, Sofie a Stela.

Slavnost doprovázely hudbou absolventka a studentka Janáčkovy konzervatoře Ostrava.
Vítání vzhledem k velkému počtu dětí proběhlo celkem třikrát. Pokaždé rodiče víta-

ných dětí a jejich rodinné příslušníky na úvod potěšily svým roztomilým vystoupením děti 
z mateřských škol povídáním, básničkami a písničkami. První skupinu přivítaly „Sovičky“ 
z mateřské Dolní školy vedené učitelkami Bc. Martinou Chobotovou a Bc. Petrou Šenkyří-
kovou. Druhou skupinu pak „Ledňáčci“ z mateřské školy Hlučínská s učitelkami Bc. Mar-
tinou Kubec Vjačkovou a p. Irenou Šústkovou. Třetí skupinu „Vrabčáci“ z mateřské školy na 
Vrablovci s učitelkou p. Evou Markovičovou. Děti měly pokaždé velký úspěch.

Slavnostní proslov pronesl starosta obce Mgr. Daniel Havlík. Na závěr proslovu vždy vy-
jádřil velké uspokojení z faktu, že se v posledních letech rodí občanům naší obce hodně dětí, 
počet obyvatel Ludgeřovic roste a svědčí to o tom, že se obci daří a lidem se v ní dobře žije.

Rodiče vítaných dětí se podepsali do pamětní knihy obce, přijali osobní gratulaci od staros-
ty a matrikářky p. Vlasty Bortlíkové, kytičku pro maminku, kterou věnovala p. Miluše Václa-
víková z květinářství v Ludgeřovicích, keramický dárek, pamětní list a dar obce 2 000 Kč.

Celou slavnost připravily a provázely zaměstnankyně obce matrikářka p. Vlasta Bortlí-
ková a p. Lenka Jurečková, zástupkyně ředitele školy Mgr. Vladimíra Lišková.

Byla to krásná slavnost.
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AV.

Změny na lince 68
Jak jsme již dříve informovali, od neděle 9. prosince 2018 dojde na lince č. 68 Ostra-

va – Šilheřovice ke změně dopravce, kdy provoz na této lince bude zajišťovat dopravce 
Dopravní podnik Ostrava a.s.

Pro cestující k výrazným změnám nedochází, přesto si dovolíme na některé změny 
upozornit:

odbavování cestujících, kteří mají dlouhodobé časové jízdenky, zůstává stejné. •	
U krátkodobých jízdenek již nebude možné si zakoupit jízdenku u řidiče, cestu-
jící mohou použít kartu ODISka s nahranou elektronickou peněženkou nebo také 
běžnou bezkontaktní bankovní kartu. Cestující si také mohou zakoupit jízdenky 
v předprodeji, případně využít SMS jízdenek.

V tarifních zónách 13 a 25 s použitím karty ODISka, s nahranou elektronickou 
peněženkou, mají cestující ve věku 6 – 18 let, studenti ve věku do 26 let a občané starší 
65 let u jednotlivého jízdného nárok na slevu jízdného ve výši 75 %, v zóně 77 (město 
Ostrava) mají u jednotlivého jízdného nárok na slevu ve výši 50 % pouze děti ve věku 
6 – 15 let. U dlouhodobého jízdného v zóně 77 (město Ostrava) mají občané starší 
65 let jízdné zdarma – u osob narozených po 1. 1. 1946 na základě nahrané 365denní 
jízdenky s nulovou cenou na bezkontaktní čipovou kartu ODISka, u starších na zá-
kladě platného osobního dokladu. Žáci a studenti mohou využít výrazně zlevněného 
tarifu na období 5, případně 12 měsíců;

linka bude v Ostravě nově zajíždět až na zastávku Křižíkova, což pro mnohé usnad-•	
ní přestup na/z tramvaje a zastávka Sad B. Němcové (směr Šilheřovice) bude nově 
umístěna na sdružené zastávce pro tramvaje a autobusy umístěné v parku, což usnad-
ní přestup z trolejbusu;
jízdní řád byl po dohodě mezi zástupci dopravce, Obcí Šilheřovice, Markvartovi-•	
ce, Ludgeřovice, Magistrátu města Ostravy a Koordinátora ODIS upraven. Došlo 
k mírným posunům některých spojů, k posílení dopravy několika spoji, ale i ke zru-
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šení jednoho nevytíženého spoje ze Šilheřovic. Žádáme tímto občany využívající 
tuto linku o důkladné prostudování nového jízdního řádu, tak, aby nedošlo k nepří-
jemnému zjištění v momentě odjezdu;
dopravce přislíbil na většině spojů nasazení jedněch z nejmodernějších ekologických •	
vozidel v současnosti provozovaných v MHD – nízkopodlažní, plně klimatizované, 
provoz na CNG;
novým dopravcem a jeho dispečerským řízením je zajištěna, v případě poruchy nebo •	
nehody vozidla, co nejrychlejší náhrada spoje.

Věříme, že i s novým dopravcem bude linka č. 68 nadále patřit k velmi vytíženým 
linkám.

Ing. Martin Fojtík, odbor dopravy Magistrátu města Ostravy
Ing. Martin Dutko, koordinátor ODIS
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SPORT

Drážďany 2018
Německé město, ležící na řece Labi, bylo další 

naší zastávkou, kde jsme mohli zúročit naše trénin-
kové úsilí a posunout naše osobní rekordy o kus dál. 
V sobotu 21. října ráno jsme přes polskou dálnici 
vyrazili do Německa. Po jedné zastávce na oběd 

jsme po šesti hodinách byli na místě. V kongresovém centru jsme si vyzvedli startovní čísla, 
prošli všechny stánky se sportovním oblečením, něco nakoupili a vyrazili na předem objed-
naný hotel. Rychle jsme se ubytovali a honem spěchali do centra, abychom si prohlédli ně-
jaké památky, než bude tma. Naše první kroky vedly do Zwingeru, jednoho z nejkrásnějších 
míst v celých Drážďanech. Následovalo společné foto a pokračovali jsme dál. Prohlédli jsme 
si kostel Frauenkirche, který vstal 
z trosek – za 2. světové války byl té-
měř zničen a znovu kámen po kameni 
postaven. Pomalu se začínalo stmívat, 
ale my jsme ještě stihli Procession of 
Princes neboli Procesí princů. Jedná 
se o největší porcelánový výtvor na 
světě. Celý tento nádherný obraz je 
složen z 25 tisíc kostek slavného mí-
šenského porcelánu, je přes 9 m vyso-
ký a dlouhý 102 metrů. Zajímavostí 
je, že na celém obraze by měla být 
jediná žena, a to až ke konci průvodu. 
Setmělo se, ochladilo se, a tak jsme se 
rychle vydali zpátky do hotelu. Dali jsme si lehkou večeři, dvě pivka (jedno za čtyři eura) 
a alou na kutě.

Budíček byl v sedm hodin. Následovala snídaně, zaplacení hotelu a mohli jsme autem 
vyrazit na centrální parkoviště a odtud na start závodu. Ještě jsme stihli před startem udělat 
na památku fotku s českou vlajkou. Dokonce si nás vyfotil i místní fotograf do novin. A už 

se účastníci začali houfovat 
a hromadit, celkem asi 7 000 
běžců na několika různých tra-
sách. My jsme se rozhodli pro 
druhou nejobtížnější trasu a to 
½ maraton. Napětí stoupalo 
a v 10:30 hod. se masa běžců 
z celého světa dala do pohybu. 
Počasí nám přálo, bylo pod 
mrakem a asi kolem 13 stupňů. 
Bylo odstartováno, běželi jsme 
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kolem Labe přes historické centrum. Zážitkem bylo dunění bubnů, když jsme vběhli do tu-
nelu. Akcelerace mých nohou se zrychlovala, nechával jsem za sebou další a další pomalejší 
běžce. Poslední kilometr jsem „napálil“ a dosáhl tak svůj nejlepší letošní čas. Ostatní byli na 
tom ještě lépe. Valdemar Schubert obsadil 131. místo a docílil s časem 1:28:43 svůj osobní 
rekord. Další osobák si vytvořil Radek Artim s časem 1:31:26 a 177. místo. Já, třetí z našich, 
s časem 1:38:44 jsem skončil na 376. pozici. Za mnou se umístili Lubomír Bardaševský 
s časem 1:53:30 a Pavel Hudeczek s časem 2:10:46. A bylo dobojováno. Ještě jsme si nechali 
vytisknout diplomy, vyrýt na medaile naše časy a s pocitem dobrého výsledku, který jsme 
tady zanechali, jsme vyrazili k domovu.“

Martin Popek
Běžecký klub Ludgeřovice

Poslední podzimní utkání našich fotbalistů  
na domácím hřišti

Poslední podzimní utkání fotbalového mužstva TJ Ludgeřovice v krajské soutěži 
I. A třídy na domácím hřišti se hrálo 27. října za nevlídného, chladného a deštivého 
počasí. Soupeřem bylo mužstvo z Darkoviček. Soupeř měl od začátku mírnou převahu 
a v 15. minutě dal gól. Domácím vázly přihrávky a před soupeřovu branku se dostávali 
jen málo. Postupně hru přece jen zlepšili a podařilo se jim vyrovnat. Druhý poločas byl 
z obou stran hodně nervózní, přibývalo hrubých faulů a žlutých karet. Domácí měli 
přece jen více štěstí a 20 minut před koncem vstřelili vítěznou branku.

Diváci viděli v podzimní části soutěže poprvé vítězství Ludgeřovic. Dosud to byly 
kromě dvou remíz jen prohry. Mužstvu se na podzim nedařilo, bylo i hodně zraněných 
hráčů, po předposledním zápase má jen 11 bodů po dvou remízách a třech vítězstvích, 
z toho dvě výhry v posledních dvou kolech. V tabulce soutěže jsou ve spodní čtvrti-
ně. Došlo zákonitě v průběhu soutěže k výměně trenéra i k změnám sestavy. Zdá se, 
že změny přece jen pomohly. V posledním podzimním soutěžním zápase v Kravařích 
4. listopadu remizovali 2:2.

Po podzimní části soutěže tak mají 12 bodů a skóre 18:30. Z celkem 14 mužstev jsou 
v tabulce na 12. místě.

AV.
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18. Otevřené mistrovství Zlínského kraje ve vzpírání 2018
27. října proběhlo ve zlínské vzpěračské hale mistrovství Zlínského kraje. V kategorii 

mladších žáků nastoupili také dva mladí vzpěrači z SKV Ludgeřovice Jan Tchurz a Petr 
Blahut. V kategorii do 56 kg si Jan Tchurz výkony 36 kg v trhu a 45 kg v nadhozu vytvo-
řil nové osobní rekordy a svoji váhovou kategorii vyhrál. Druhý jmenovaný Petr Blahut si 
v kategorii nad 62 kg výkony 24 kg v trhu a 28 kg v nadhozu vytvořil nové osobní rekordy 
a také vyhrál.

Na turnaji se představily oddíly ze Zlína, Boskovic, Lázní Bohdaneč, Ludgeřovic a ze 
Slovenska oddíl Barbell Senica.

Oldřich Tchurz, trenér

 
Ludgeřovická krosová desítka

Už se pomalu stává pravidlem, že druhá listopadová sobota patří ludgeřovickému krosu, 
tedy běžeckému závodu na 10 km. Jak už název napovídá, jedná se o terénní běh cestou 
necestou, polem ne polem, který je místy okořeněn několika překážkami v podobě padlých 
stromů.

Letos jsme se sešli 10. listopadu na hřišti TJ Ludgeřovice, kde je start i cíl zmíněného 
závodu. Prvním krokem pro úspěšné zvládnutí závodu je registrace, která probíhá v míst-
ní hospůdce. Pak už jen stačí odhodit přebytečné vrstvy oblečení, připnout startovní číslo 
a vyrazit směrem ke startovní čáře chytnout nejlepší pozici pro start. Ta však již byla obsa-
zena běžci z BK Ludgeřovice, kteří si chvíli před startem udělali společnou pamětní fotku. 
Součástí focení byl i starosta obce Daniel Havlík, který nasával před závodní atmosféru. 
Kdo ví, třeba bude za rok stát na stejném místě, v běžeckých botách, připraven vyrazit také 
kupředu.
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Start byl plánován na 10:00 
hod. Jak bylo naplánováno, tak 
se i stalo a úderem desáté hodi-
ny se dalo do pohybu všech 114 
běžců. Cesta vedla z hřiště, 
kolem kynologického klubu na 
pole a následně kolem kapličky 
do lesa, kde závodníci zůstali 
dalších 6 kilometrů. Trasa byla 
výborně připravena a počasí se 
také nenechalo zahanbit – jas-
ná obloha, bezvětří a 13 °C. Co 
více si přát? Snad jen více kys-

líku do plic a silnější nohy. Každý však bojoval, jak uměl. Ten nejlepší z nás byl Lukáš Turek 
z Kilpi Racing Team, který zopakoval loňské vítězství a navíc zvládl celou trasu v novém 
traťovém rekordu 0:35:45 hod. 
Mezi ženami se z prvního místa 
radovala Ivana Zbořilová z BK 
SAK Karviná v čase 0:44:56 
hod. Mezi místními běžci ob-
hájili svá prvenství z loňského 
roku Radomír Březina i Moni-
ka Gemelová, kteří zároveň ob-
sadili druhé, resp. čtvrté místo 
celkově ve své věkové kategorii. 
Nejmladším účastníkem závo-
du se stal teprve devítiletý Jan 
Zouhar z TJ Ludgeřovice, který 
doběhl v nádherném čase 1:05:56. Tím věkově nejzkušenějším byl pětašedesátiletý Jiří Švr-
ček, který zvládl trať za 1:16:44 hod.

V cíli na každého běžce, kromě dobrého pocitu, čekala neméně dobrá klobása a pivo/
limo. Pro ty šťastnější i výhra z tomboly. Před pravým polednem bylo po všem. Velké díky 
patří všem sponzorům: Obec Ludgeřovice, Hello Bank, Kilpi a členům BK Ludgeřovice, 

v čele s Martinem Popkem, 
kteří se podíleli na organi-
zaci závodu. Každoročně 
rostoucí počet běžců i zájem 
o dětské běhy svědčí o tom, 
že to opravdu stojí za to. Už 
teď se všichni těšíme na dal-
ší, v pořadí již čtvrtý ročník. 
Tomu však bude předcházet 
o něco starší Ludgeřovická 
patnáctka, která se koná 2. 3. 
2019. Jste srdečně zváni.
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David Bíbrlík, BK Ludgeřovice (text)
Ing. Adolf Vjačka, BK Ludgeřovice ( foto)

Lukáš Turek Ivana Zbořilová
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ObeCní úřad LUdgeřOviCe
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarostka obce: mistostarostka@ludgerovice.cz  

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 775 560 455

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 18:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty a v příloze jízdní řády 

autobusů. 

A. Vjačka 
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